



SHANGHAI
FOREIGN INVESTMENT
ASSOCIATION
上海市外商投资协会



月度工作简报

2023年第10期

Shanghai Foreign Investment Association Vol. 10, 2023

MONTHLY REPORT

2023上海外商投资医药企业创新论坛举行

10月18日，“2023上海外资医药企业创新论坛”在徐汇区星扬西岸中心41楼举行。上海市外商投资协会会长黄峰，上海市经济和信息化委员会生物医药产业处处长李甲和徐汇区商务委员会主任陈勇出席活动。作为2023上海国际生物医药产业周同期活动，本次论坛聚焦外资医药企业本土数字化创新主题，邀请来自跨国医药和器械类公司、政府部门、学界及相关机构的重量级嘉宾，共同探讨全链路数字化发展创新这个话题。

论坛由上海市生物医药产业发展领导小组办公室指导，上海市外商投资协会、上海市徐汇区商务委员会、上海市徐汇区科学技术委员会主办，上海市外商投资协会医药健康分会、上海西岸开发(集团)有限公司、上海枫林生命健康产业发展(集团)有限公司共同协办。武田(中国)投资有限公司和上海联拓生物科技有限公司提供支持。(图1)



图1



图2

第九场外企消保圆桌会

10月27日，上海市消费者权益保护委员会联合上海市外商投资协会组织召开第九场外企消保圆桌会。市消保委秘书长、市市场监管局二级巡视员陶爱莲出席会议并讲话。市市场监管局消保处、网监处、食品经营处，市生态环境局，市知识产权局，市消保委秘书处，市外资协会相关负责人参加会议。星巴克、露露乐蒙、亿滋、明治、能率、易富、汉高7家会员企业参加本次座谈会。参会外资企业代表结合当前消费的新模式、维权的新挑战提出了问题和建议，市消保委、市市场监管局、市生态环境局、市知识产权局逐一予以回应。(图2)

第134届中国进出口商品交易会：协会携百余家企业参展

10月15日，第134届中国进出口商品交易会(简称广交会)线下开幕，展览规模再创新高。协会作为上海交易团外资分团组团单位，组织了105家企业参加本届广交会，共有线下展位419个，其中品牌展位84个，占比20%。绿色特装和统一布展展位335个，占

比80%。参展企业的展品涉及工具、摩托车、汽车配件、建筑及装饰材料、餐厨用具、家居用品、箱包等35个展区。协会范红秘书长于开幕日至展馆现场走访我分团参展企业，了解企业参展情况。

10月7日

黄峰会长拜访上海市环境保护产业协会，上海市环境保护产业协会会长苏国栋、秘书长甘晓明接待。

10月9日

香港交易及结算所有限公司助理副总裁朱敏一行来访协会，黄峰会长接待。

10月9日

上海江三角律师事务所陆劲波主任、屈晓蓉副主任率队来访协会，黄峰会长、范红秘书长接待。(图3)

10月10日

贵阳市人民政府驻上海联络处副主任张忠朝一行来访协会，范红秘书长接待。

10月11日

黄峰会长出席“深耕耘，创未来”，直观复星首台国产达芬奇Xi手术系统揭幕仪式。(图4)



图3



图4

10月11日

范红秘书长参加上海现代社会团体秘书长工作促进中心举办的交流活动。

10月12日

中国国际投资促进会吕建华副会长与北京经济技术开发区等相关部门领导一行来访协会，黄峰会长接待。(图5)

10月17日

湖南省人民政府驻上海办事处党组书记、主任黄贇佳一行来访协会，范红秘书长接待。

10月18日

范红秘书长参加协和麒麟上海生产基地扩建项目竣工仪式。

10月18日

平安银行上海分行交易银行部副总经理朱锐一行来访协会，范红秘书长接待。

10月25日

黄峰会长出席上海市政企沟通圆桌会议（外资商协会专场）。

10月26日

日本瑞穗综合与科技公司理事长中尾武彦一行来访协会，黄峰会长接待。（图6）



图5



图6

10月30日

范红秘书长参加2023黄浦区外商投资推介大会暨绿色可持续发展促进大会。

10月30日

上海市宝山区商务委员会副主任饶宇循一行来访协会，黄峰会长接待。

会员走访及接待

10月16日，黄峰会长走访上海海拉电子有限公司，海拉电子亚太区负责人白彬毅先生、总经理售永辉先生接待。（图7、8）



图7



图8

走访企业名单（14家）：

上海世界贸易商城有限公司
上海三菱电梯有限公司
恩美丝（上海）纱网贸易有限公司
巍诺商务服务股份有限公司
上海联亚商业有限公司
维他奶有限公司
上海海拉电子有限公司

伍德佳帕塔设计咨询（上海）有限公司
上海一嗨汽车租赁有限公司
雅保管理（上海）有限公司
上海江三角律师事务所
罗兰贝格企业管理（上海）有限公司
益普生（上海）医药科技有限公司
第一三共（中国）投资有限公司

协会活动

10月协会共举办11场活动。本年度累计举办了112场活动。

协会新会员座谈会

10月13日，上海市外商投资协会新会员座谈会在协会召开。新会员座谈是协会每年都会举办的定期活动，旨在加深新会员对协会的了解，增加了会员之间的交流。协会邀请了2022年和2023年的新会员，来自埃克森美孚、台达电子、东芝电梯、日立、迅销等企业的40多位会员代表参加。

黄峰会长对新会员的加入表示热烈欢迎，并介绍了协会的职能和工作重点，希望新会员能更多的参与到协会的各项活动中来，为协会的发展建言献策，协会也会一如既往的做好各项会员服务。马蓝副秘书长、部分部门负责人和重点工作负责人参加了会议。上海太太乐食品有限公司、上海佳格食品有限公司、杰露泰理（上海）投资有限公司赞助了本次座谈会。（图9）

2023年上海外商投资企业ESG论坛

10月16日，由虹桥国际中央商务区管委会指导，上海市外商投资协会绿色低碳发展分会、中国外商投资企业协会高质量发展分会、上海外商投资咨询有限公司主办的2023年外商

投资企业ESG论坛在虹桥绿谷举行。虹桥国际中央商务区管委会商务发展处负责人致辞，全球报告倡议组织（GRI）董事、中国CSR智库副理事长吕建中博士、EDF北京代表处企业伙伴关系副主任高鹏先生等相关领导、专家、企业代表近150人出席本次会议。论坛汇聚多位外商投资企业可持续发展负责人和ESG及可持续发展领域专家，分享了全球ESG最新趋势及企业ESG实践经验。期待更多外商投资企业管理人员、可持续发展专业人士可以关注和参加未来上海市外商投资协会绿色低碳分会和虹桥外企联谊会的各项活动。（图10）



图9



图10

上海人才落户政策讲座

10月18日，上海市外商投资协会于协会大会议室举办上海人才落户政策讲座，邀请市人才服务中心何佳音女士对相关政策进行宣讲与解读，来自本市外资企业的80余名人力资源管理参会。此次讲座是本年度市商务委外资政策系列讲座的第一场。

智能制造分会：走进智能标杆工厂

10月19日，上海市外商投资协会智能制造分会与临港新片区管委会共同组织了“上海市外商投资协会智能制造分会赴临港参加《走进智能标杆工厂》活动”。来自安波福、欧姆龙、麦格纳、液化空气、科思创、安费诺、林内、日立等30余名企业代表参加了活动。临港新片区管委会高新产业和科技创新处、数据处，上海市外商投资协会副秘书长马蓝、智能制造分会秘书长朱月出席活动。（图11）

知识产权检察履职、合规举措介绍及典型案例分享讲座

10月26日，上海市外商投资协会邀请上海市人民检察院，举办了《上海市检察院知识产权检察履职、合规举措介绍及典型案例分享》讲座。协会邀请到了上海市人民检察院陆川检察官，为参会企业介绍有关上海市检察院在侵犯知识产权刑事案件方面的相关工作。本次活动线下共50余人参加。陆川检察官围绕上海市检察院知识产权综合履职概况、侵

犯商标权、著作权及商业秘密类刑事案件的典型案例、企业合规典型案例等，向参会企业代表进行了综合介绍，与参会企业代表进行互动问答。

日资企业分会：参访德达医院

10月26日，为了进一步搭建日企分会企业间的交流平台，关注会员企业员工的健康保障，提升员工的幸福感和归属感，日企分会携手上海德达医院举办“走进企业”系列活动之三——走进德达医院。共23位来自不同行业的企业代表参加了本次活动。活动加强了日企代表们对自身健康的关注。日企分会作为企业跨界交流的平台，为会员单位提供丰富的活动和交流机会，让企业相互了解，增进友谊，发现新的合作方向，展现了日企分会团结友爱、共谋发展的良好氛围。（图12）



图11



图12

10月活动回顾：

	时间	主题
政企沟通	10月27日	第九场外企消保圆桌会
会议	10月9日	第134届中国进出口商品交易会（广交会）推介会
活动	10月13日	新会员座谈会
展会	10月15日-11月4日	第134届中国进出口商品交易会（广交会）
MPI	10月16日	宏观政策洞察：论“新华盛顿共识”与全球化的未来
讲座	10月18日	人才落户政策解读
	10月26日	上海市检察院知识产权检察履职、合规举措介绍及典型案例分享
分会活动	10月17日	绿色低碳发展分会：ESG专场沙龙
	10月18日	医药健康工作委员会：上海外商投资企业创新论坛
	10月19日	智能制造分会：参访智能标杆工厂
	10月26日	日资企业分会：参访德达医院

10月新入会企业8家，本年度累计新入会企业86家。

第一三共（中国）投资有限公司

第一三共作为一家具有120多年历史的原研型跨国集团，早在上世纪80年代就开始将众多优秀的原研产品引入中国，并不断扩大在华事业。作为全球领先的制药公司之一，第一三共已经在中国成功建立了包括研发、生产和销售在内的业务机构。基于环境和政策的特点，第一三共中国开展了多元化的合作模式，有效地整合各项资源，在提供优秀药品的同时，不断提供高附加值的产品，积极向肿瘤领域和特殊疾病领域转型，推动新产品上市。第一三共中国始终坚持“*Innovation*”、“*Integrity*”、“*Accountability*”的核心价值，以最高的道德标准来开展业务，不断地追求创新，提供高质量的产品，践行“不断推出创新药物，提供能够满足多种医疗需求的药品，为全球人民的健康和幸福生活作出贡献”的企业理念。

震坤行工业超市（上海）有限公司

震坤行工业超市是一家数字化的工业用品服务平台，为客户提供一站式的工业用品采购与管理服务，实现工业用品供应链的透明、高效、降成本。震坤行工业超市主要经营备品备件、通用耗材、行政物资、加工制造、化学品等工业用品品类，目前拥有32条优势产线，1700万+SKU，累计合作客户超过100,000家。震坤行工业超市现已建成32个总仓、96个服务中心仓，着力搭建覆盖全国“最后一公里”的交付网络。以数字化为引领，以成就客户为导向，震坤行秉承“更透明、更高效、让商业更美好”的使命，遵循“开放、共享”的合作理念，立志实现“成为全球最具客户价值的工业用品服务企业”的奋斗愿景。

永恒力叉车（上海）有限公司

永恒力成立于1953年，提供物流系统和售后服务。公司的总部在德国汉堡，在全球40个国家设立了自己的销售公司，与80多个国家的公司成为合作伙伴。永恒力作为德国股票交易所上市的公司，在全球拥有超过18,000名员工。自1997年永恒力产品进入中国市场以来，集团逐步扩大对中国的投资，先后建立了位于上海的中国总部——永恒力叉车（上海）有限公司，以及分布在华北、华东、华南的数个分公司。2013年，在上海青浦新增投的独资工厂也正式投产，耗资2亿，总面积达到60,000平方米。永恒力在2008北京奥运会，2010上海世博会、广州亚运会中屡次被评为最佳合作伙伴。2015年成立永恒力合力租赁公司。2018年永恒力中国总部正式落户虹桥商务区。永恒力一直坚持专注于品质的产品策略，致力为中国的客户提供卓越的服务体验。

大陆马牌轮胎（中国）有限公司上海分公司

德国马牌轮胎自1871年成立以来，一直以不断创造前沿科技和高端品质体验完美结合的轮胎产品享誉全球。德国马牌轮胎长期致力于提高消费者的驾乘体验，遍布全球的24个生产与研发基地源源不断地为科技创新提供支持，为乘用车与轻卡、卡车、公交车与工程车以及

两轮车提供全面的轮胎解决方案。2006年，德国马牌轮胎乘用车与轻卡车胎业务正式进入中国市场。2021年，德国马牌轮胎在全球拥有约57,000名员工，并创造出118亿欧元的销售额。德国马牌轮胎在亚太区拥有多个生产基地，分别位于中国合肥、马来西亚八打灵再也和亚罗士打、印度马杜赖，以及泰国罗勇府。

维兰德金属（上海）有限公司

维兰德集团的历史源于1820年的德国。集团生产的铜与铜合金半成品，如铜带、铜板、铜管、铜棒、铜线、异型材料以及成品轴承和衬套是汽车、电子、电讯、半导体等诸多行业的重要材料。维兰德集团拥有超过30家生产基地、遍布全球，逾7000名员工，形成了全世界供应网络，为各地客户提供优质的产品和快捷的服务。

2001年是维兰德集团在亚太区发展的重要的里程碑，亚洲最新型的切割厂-维兰德金属（上海）有限公司在上海外高桥保税区正式投入生产。在上海，维兰德不仅是一个卷材切割中心，还是技术服务中心和贸易销售中心，主要销售到韩国、日本、德国、美国、中国，贸易方式包括转口贸易、一般贸易、保税贸易、区域内资金集中结算和物流分拨等等。2018年新增工程产品生产线，从国外总公司购买一套自动化流水生产线，从而实现由轧制的铜带进一步加工，卷制并切割成铜基衬套。生产线安装于维兰德上海的生产车间，占地面积约1134平方米，计划年产铜基衬套500万只。维兰德拥有完善的客户服务、物流及技术支持中心，将维兰德全球资源以最快速度输送到客户的身边。

参天投资（中国）有限公司

作为专注于眼科的全球化公司，自1890年在日本成立以来，参天坚持以人为中心，致力于通过预防、诊断和治疗手段，为眼科疾患提供全面的创新解决方案。为了更广泛地满足世界各地的眼科需求，参天业务从日本扩展到60多个国家和地区，充分发挥全球内员工和合作伙伴网络的多元性优势，以患者为中心，在加速眼健康生态系统发展、促进眼科保健、以及提升视障人士的社会包容性等方面提供解决方案。参天希望通过这些解决方案能够创造一个更包容、更可持续、更幸福的世界，最终实现参天的世界愿景“Happiness with Vision”。

威立雅华菲高分子科技（浙江）有限公司

威立雅华菲是一家中外合资企业，其中威立雅持股66%，是一家集团公司。威立雅华菲集团专注于再生塑料的生产和技术创新。

台达电子企业管理（上海）有限公司

台达创立于1971年，为全球提供电源管理与散热解决方案，并在工业自动化、楼宇自动化、通信电源、数据中心基础设施、电动车充电、可再生能源、储能与视讯显示等多项产品方案领域居重要地位，逐步实现智能制造与智慧城市的发展愿景。台达秉持“环保 节能 爱地球”的经营使命，运用高效率电力电子核心技术，以因应气候变迁带来的环境议题。台达运营网点遍布全球，在五大洲近200个销售网点、研发中心和生产基地。

2023 Forum on Innovation of Shanghai Foreign-Funded Pharmaceutical Enterprises was held

On October 18, the 2023 Forum on Innovation of Shanghai Foreign-Funded Pharmaceutical Enterprises was held on the 41st floor of Lumina Shanghai in Xuhui District. Huang Feng, Chairman of SHFIA, Li Jia, Director of the Biomedical Industry Division of the Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization, and Chen Yong, Director of the Xuhui District Commerce Commission, attended the event. As a sideline event of the 2023 International Biopharma Industry Week Shanghai, the forum focused on the local digital innovation of foreign-funded pharmaceutical enterprises, inviting high-profile guests from multinational pharmaceutical and medical device companies, government authorities, research institutions, and related organizations to jointly discuss the topic of full-value chain digital development and innovation.

Held under the guidance of the Shanghai Biomedical Industry Development Leading Group, the forum was co-hosted by SHFIA, the Xuhui District Commerce Commission, and the Xuhui District Science and Technology Commission, and co-organized by SHFIA's medical and health branch, Shanghai West Bund Development (Group) Co., Ltd., and Shanghai Fenglin Life and Health Industry Development (Group) Co. Ltd. And Takeda (China) Holdings Co., Ltd. and Shanghai LianBio Biotech Co., Ltd. also provided key support. (Photo 1)



Photo 1



Photo 2

7 SHFIA member enterprises attended 9th SCC roundtable meeting on protection of consumer rights and interests

On October 27, the Shanghai Consumer Council (SCC) and SHFIA co-organized the 9th roundtable meeting on the protection of consumer rights and interests for foreign enterprises. Tao Ailian, Secretary-General of SCC and Second-Grade Counselor of the Shanghai Municipal Administration for Market Regulation (SMAMR), delivered a keynote speech at the meeting, which was also attended by officials from SMAMR ' s consumer rights protection division, online supervision division and food business operation division, the Shanghai Municipal Administration of Ecology and Environment (SMAEE), the Shanghai Intellectual Property Administration (SIPA), the SCC Secretariat, and SHFIA. Representatives from 7 SHFIA member enterprises including Starbucks, Lululemon, Mondel ē z, Meiji, Nori, EFO, and Henkel attended the roundtable meeting, who raised questions and offered suggestions on topics such as new consumption model and new challenges in rights protection. And their questions were answered by corresponding officials from SCC, SMAEE, SMAMR, and SIPA. (Photo 2)

SHFIA led more than 100 enterprises to participate in 134th Canton Fair

On October 15, the 134th China Import and Export Fair (" Canton Fair ") opened in a physical form, with the exhibition scale reaching a new high. As the organizer of the Shanghai Trade Mission ' s Foreign Investment Sub-Mission, SHFIA organized 105 enterprises to participate in this year's Canton Fair. These enterprises set up a total of 419 offline booths, including 84 brand booths as well as 335 exhibition booths with special green set-up or unified layout. The exhibits of participating enterprises covered 35 exhibition categories, including tools, motorcycles, automotive parts, construction and decorative materials, kitchen utensils, household products, luggage, etc. On the fair's opening day, Fan Hong, Secretary-General of SHFIA, visited some of the sub-mission's participating enterprises to learn about their participation.

SHFIA News

October 7

Chairman Huang Feng visited the Shanghai Association of Environmental Protection Industry, where he was received by Chairman Su Guodong and Secretary-General Gan Xiaoming.

October 9

Zhu Min, Assistant VP of Hong Kong Exchanges and Clearing Limited, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng.

October 9

Director Lu Jinbo and Deputy Director Qu Xiaorong of Shanghai River Delta Law Firm led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Chairman Huang Feng and Secretary-General Fan Hong. (Photo 3)

October 10

Zhang Zhongzhao, Deputy Director of the Shanghai Liaison Office of the Guiyang Municipal People's Government, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong.

October 11

Chairman Huang Feng was invited to attend the unveiling ceremony of IntuitiveFosun 's first domestically-produced Da Vinci Xi surgical system. (Photo 4)



Photo 3



Photo 4

October 11

Secretary-General Fan Hong was invited to attend an exchange event organized by the Shanghai Center for Promoting the Work of Social Organization Secretary-Generals.

October 12

Lv Jianhua, Vice Chairman of the China Council for International Investment Promotion, and officials from the Beijing Economic-Technological

Development Area visited SHFIA, where they were received by Chairman Huang Feng. (Photo 5)

October 17

Huang Zanjia, Party Secretary and Director of the Shanghai Office of the Hunan Provincial People's Government, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong.

October 18

Secretary-General Fan Hong was invited to attend the completion ceremony of Kyowa Kirin's Shanghai production base expansion project.

October 18

Zhu Rui, Vice GM of the Transaction Banking Department of Ping An Bank Shanghai Branch, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong.

October 25

Chairman Huang Feng was invited to attend a roundtable meeting on government-enterprise communication for foreign chambers of commerce and foreign enterprise associations.

October 26

Takehiko Nakao, Chairman of the Institute at Mizuho Research & Technologies Limited, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng. (Photo 6)



Photo 5



Photo 6

October 30

Secretary-General Fan Hong was invited to attend the 2023 Huangpu District Foreign Investment Promotion Conference and Green, Sustainable Development Promotion Conference.

October 30

Rao Yuxun, Deputy Director of the Baoshan District Commerce Committee led a delegation to visit SHFIA, where she was received by Chairman Huang Feng.

Member Enterprises Visited and Received

On October 16, Chairman Huang Feng visited HELLA Shanghai Electronics Co., Ltd., where he was received by the company's Asia-Pacific head Bai Binyi and GM Shou Yonghui. (Photo 7 & 8)



Photo 7



Photo 8

List of enterprises visited (14 enterprises):

- | | |
|---|--|
| Shanghai World Trade Mall Co., Ltd. | Ben Wood Studio Shanghai Co., Ltd. |
| Shanghai Mitsubishi Elevator Co., Ltd. | Shanghai eHi Car Rental Co., Ltd. |
| NBC (Shanghai) Mesh Co., Ltd. | Albemarle Management (Shanghai) Co., Ltd. |
| Winner Business Services Co., Ltd. | Shanghai River Delta Law Firm |
| Shanghai Tristate Enterprises Co., Ltd. | Roland Berger Enterprise Management (Shanghai) Co., Ltd. |
| Vitasoy (Shanghai) Co., Ltd. | Ipsen (Shanghai) Innovation Pharmaceutical Co., Ltd. |
| HELLA Shanghai Electronics Co., Ltd. | Daiichi Sankyo (China) Investment Co., Ltd. |

In October, SHFIA held 11 events. Throughout 2023, SHFIA has held a total of 112 events.

Symposium for New SHFIA Member Enterprises

On October 13, SHFIA held a symposium for its new member enterprises. As a regular event held by SHFIA every year, the symposium is aimed at deepening new members' understanding about the association and improving communication among members. And the association invited 40 representatives from new member enterprises that joined in 2022 and 2023, such as ExxonMobil, Delta Electronics, Toshiba Elevator, Hitachi, and Fast Retailing.

Chairman Huang Feng warmly welcomed the new member enterprises, and introduced SHFIA's functions, responsibilities, and work priorities. He also hoped that new member enterprises will participate more in the association's various activities and provide suggestions for its development, while SHFIA will continue to improve member services. Wilson Ma, Deputy Secretary-General of SHFIA, the association's division chiefs and key work leaders were also present at the symposium, which was sponsored by Shanghai Totole Food Co., Ltd., Shanghai Standard Foods Co., Ltd., and Kenvue (Shanghai) Investment Co., Ltd. (Photo 9)

2023 Shanghai ESG Forum for Foreign Enterprises

On October 16, under the guidance of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District, SHFIA's Green and Low-Carbon Development Branch, the China Association of Enterprises with Foreign Investment's High-Quality Development Branch, Shanghai Foreign Investment Consulting Co., Ltd. co-hosted the 2023 Shanghai ESG Forum for Foreign Enterprises at "One City. One Center". The chief of the Business Development Office of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District delivered a keynote speech at the forum, which was attended by nearly 150 guests including Dr. Lv Jianzhong, Board member of Global Reporting Initiative (GRI) and Deputy Director-General of China CSR Think Tank, Gao Peng, Deputy Director of Enterprise Partnership at EDF Beijing Representative Office, officials, experts, and enterprise representatives.

The forum gathered a number of sustainability chiefs from foreign enterprises and experts in the field of ESG and sustainable development, who shared the latest global ESG trends and practical experience of corporate ESG. SHFIA expects more foreign enterprise managers and sustainability professionals to follow and participate in the various activities hosted by SHFIA's Green and Low-Carbon Development Branch and the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District. (Photo 10)



Photo 9



Photo 10

Seminar on Shanghai's Talent Settlement Policy

On October 18, SHFIA held a seminar on Shanghai's talent settlement policy at the association's grand conference hall. The seminar invited He Jiayin from the city's talent service center to present and interpret relevant policies for more than 80 HR professionals from foreign enterprises. The seminar was the first event of the Shanghai Municipal Commerce Commission's foreign investment policy seminar series.

Smart Manufacturing Branch: "Discovering Benchmark Smart Factories"

On October 19, SHFIA's Smart Manufacturing Branch and the Administration Committee of the Lingang New Area co-hosted a "Discovering Benchmark Smart Factories" activity in Lingang. More than 30 representatives from SHFIA's member enterprises including Aptiv, Omron, Magna, Air Liquide, Covestro, Amphenol, Rinnai, and Hitachi participated in the activity, which was also attended by officials from the Administration Committee of the Lingang New Area's high-tech industry & sci-tech innovation division and data division,

Wilson Ma, Deputy Secretary-General of SHFIA, and Zhu Yue, Secretary-General of the Smart Manufacturing Branch. (Photo 11)

Seminar on Fulfilment of Intellectual Property Procuratorial Work, Compliance Measures and Typical Cases

On October 26, SHFIA invited the Shanghai People's Procuratorate to hold the "Seminar on Fulfilment of Intellectual Property Procuratorial Work, Compliance Measures and Typical Cases". The association invited Prosecutor Lu Chuan from the Shanghai People's Procuratorate to present the relevant work of Shanghai's procuratorial organs in handling criminal cases of intellectual property infringement at the offline seminar, which was attended by more than 50 people. Prosecutor Lu Chuan gave a comprehensive presentation to and engaged in interactive Q&A with enterprise representatives, focusing on the comprehensive fulfillment of intellectual property procuratorial work by the city's procuratorial organs, typical criminal cases of trademark infringement as well as copyright and trade secrets infringement, and best practices of enterprise compliance.

Japanese Enterprises Branch: Visit to Delta Health

On October 26, in order to further establish a communication platform between members of the Japanese Enterprises Branch, support the health protection of member enterprise employees, and enhance their sense of wellness and belonging, the branch joined hands with Shanghai Delta Health to co-host "Visit to Delta Health", the third activity of the "Discovering Famous Enterprises" series. The activity helped representatives from Japanese enterprises better mind their own health. As a cross-disciplinary communication platform between member enterprises, the Japanese Enterprises Branch provides rich activities and exchange opportunities for its members, allowing enterprises to understand each other, enhance friendship, identify new partnership possibilities, and demonstrate a good climate of unity, friendship, and shared development. (Photo 12)



Photo 11



Photo 12

October Event Review:

	Time	Theme
Government-Business Communication	October 27	9 th Roundtable on IPR Protection of Foreign Enterprises
Meeting	October 9	134 th China Import and Export Fair (Canton Fair) Promotion Meeting
Events	October 13	Symposium for New SHFIA Member Enterprises
Exposition	October 18 – November 4	134 th China Import and Export Fair (Canton Fair)
MPI	October 16	Macro-Policy Insights: On "New Washington Consensus" and Future of Globalization
Seminars	October 18	Seminar on Shanghai's Talent Settlement Policy
	October 26	Seminar on Fulfilment of Intellectual Property Procuratorial Work, Compliance Measures and Typical Cases
Branch Activities	October 17	Green and Low-Carbon Development Branch: ESG Special Salon
	October 18	Medical and Health Branch: Forum on Innovation of Shanghai Foreign-Funded Pharmaceutical Enterprises
	October 19	Smart Manufacturing Branch: Discovering Benchmark Smart Factories
	October 26	Japanese Enterprises Branch: Visit to Delta Health

In October, SHFIA welcomed 8 new members. And throughout 2023, 86 new enterprises have joined the association.

Daiichi Sankyo (China) Investment Co., Ltd.

As a multinational group with a history of more than 120 years in developing brand name drugs, Daiichi Sankyo has been introducing numerous excellent brand name drugs to China since the 1980s, and continuously expanding its business in the country. As one of the world's leading pharmaceutical companies, Daiichi Sankyo has successfully established business organizations in China that cover research and development, production, and sales. Based on environmental and regulatory features, Daiichi Sankyo China has adopted a diversified partnership model to effectively integrate various resources, provide excellent drugs while continuously offering high value-added products, actively transition to the field of oncology and special diseases, and drive the launch of new products into the market. Daiichi Sankyo China always adheres to the core values of "Innovation", "Integrity", and "Accountability", conducts business with the highest ethical standards, continuously pursues innovation, provides high-quality products, and practices the corporate philosophy of "continuously launching innovative drugs, providing drugs that meet various medical needs, and contributing to the health and happiness of people around the world".

ZKH Industrial Supermarket Shanghai Co., Ltd.

ZKH Industrial Supermarket is a digital industrial supplies service platform that provides customers with one-stop industrial supplies procurement and management services to achieve transparency, efficiency and cost reduction in the supply chain of industrial supplies. It mainly deals in spare parts, general consumables, administrative supplies, processing and manufacturing, chemicals and other categories of industrial supplies. ZKH Industrial Supermarket currently has 32 cutting-edge production lines, over 17 million SKUs, and a total of more than 100,000 customers. The company has built 32 general warehouses and 96 service center warehouses, striving to develop a nationwide "last mile" delivery network. Guided by digitalization and focused on customer enablement, ZKH Industrial Supermarket adheres to the mission of "more transparency, higher efficiency, and better business", follows the cooperation philosophy of "openness and sharing", and commits to the

vision of "becoming the industrial supplies service enterprise with the world's best customer value."

Jungheinrich Lift Truck (Shanghai) Co., Ltd.

Founded in 1953, Jungheinrich provides logistics systems and after-sales services. Headquartered in Hamburg, Germany, the company has established its own sales branches in 40 countries around the world, and has become partners with businesses in more than 80 countries. Jungheinrich is a company listed on the Deutsche Stock Exchange and has more than 18,000 employees worldwide. Since Jungheinrich products entered the Chinese market in 1997, the group has gradually expanded its investment in China and successively established its Chinese headquarters in Shanghai – Jungheinrich Lift Truck (Shanghai) Co., Ltd., as well as several branches in North China, East China, and South China. In 2013, a new wholly-owned factory in Qingpu, Shanghai was officially put into operation, costing RMB 200 million and covering a total area of 60,000 square meters. Jungheinrich has been repeatedly rated as the best partner of the 2008 Beijing Olympics, the 2010 Shanghai World Expo, and the 2010 Guangzhou Asian Games. In 2015, Jungheinrich Heli Leasing Co., Ltd. was established, and in 2018, Jungheinrich's China headquarters officially settled in the Hongqiao Business District. Jungheinrich has always adhered to a quality-foremost product strategy and committed to providing excellent service experience to Chinese customers.

Continental Tires (China) Co., Ltd. Shanghai Branch

Since its establishment in 1871, Continental Tires has been world-renowned for its continuous development of tire products that perfectly combine cutting-edge technology and premium quality & experience. Continental Tires has long been committed to improving consumers' driving experience. Its 24 production and R&D sites around the world continue to support technological innovation, providing passenger cars, light trucks, trucks, buses and engineering vehicles, as well as two-wheelers with comprehensive tire solutions. In 2006, Continental Tires' passenger car and light truck tire business officially entered the Chinese market. In 2021, the company had approximately 57,000 employees worldwide and generated sales of EUR 11.8 billion. Continental Tires has multiple production sites in the Asia-Pacific region, located in Hefei, China, Petaling Jaya and Alor Setar, Malaysia, Madurai, India, and Rayong, Thailand.

Wieland Metals (Shanghai) Co., Ltd.

The history of Wieland Group dates back to 1820 in Germany. The copper and copper alloy semi-finished products produced by the Group, such as copper strips, copper plates, copper tubes, copper rods, copper wires, special-shaped materials, and finished bearings and bushings, are important materials for many industries such as automobiles, electronics, telecommunications, and semiconductors. Wieland Group has more than 30 production sites all over the world and more than 7,000 employees, forming a global supply network that provides high-quality products and fast services to customers everywhere.

2001 marked an important milestone for Wieland's development in the Asia-Pacific region. Wieland Metals (Shanghai) Co., Ltd., the most advanced cutting plant in Asia, was officially put into production in the Shanghai Waigaoqiao Free Trade Zone. Wieland's Shanghai branch is not only a coil cutting center, but also a technical service, trade and sales center that mainly sells to South Korea, Japan, Germany, the US, and China through trade methods include re-export trade, general trade, bonded trade, intra-regional centralized settlement, and logistics distribution. In 2018, a new engineering product line was added in Shanghai, which was an automated assembly line purchased from the global HQ to further process rolled copper strip into copper-based bushings. The production line is installed at Wieland's production workshop in Shanghai, covering an area of approximately 1,134 square meters, and outputting five million copper-based bushings annually. Wieland has complete customer service, logistics and technical support centers to deliver its global resources to customers as quickly as possible.

Santen Investment (China) Co., Ltd.

As a global company specializing in ophthalmology, Santen has been operating a people-centered business since its establishment in Japan in 1890 and is committed to providing comprehensive innovative solutions for ophthalmic diseases through prevention, diagnosis and treatment. In order to more broadly meet the needs of ophthalmology around the world, Santen's business has expanded from Japan to more than 60 countries and regions, giving full play to the diversity of employees and partner networks around the world, focusing on patients, and providing solutions to accelerate the development of the eye health ecosystem, promote eye care, and improve social inclusion of the visually impaired. Santen hopes that through these

solutions, it can create a more inclusive, more sustainable, and happier world, and ultimately realize its global vision of "Happiness with Vision."

Veolia Huafei Polymer Technology (Zhejiang) Co., Ltd.

Veolia Huafei is a Sino-foreign joint venture in which Veolia holds 66% of the shares and is a group company. Veolia Huafei focuses on the production and technological innovation of recycled plastics.

Delta Electronics (Shanghai) Co., Ltd.

Founded in 1971, Delta Electronics provides power management and cooling solutions to the world, and enjoys a key position with a wide range of products in industrial automation, building automation, communication power supply, data center infrastructure, electric vehicle charging, renewable energy, energy storage, and video display, gradually realizing its development vision of intelligent manufacturing and smart cities. Delta adheres to its business mission of "environmental protection, energy conservation, and care for the earth" and leverages core technologies in high-efficiency power electronics to address environmental issues brought about by climate change. Delta has business footprints all over the world, with nearly 200 sales outlets, R&D centers and production bases on five continents.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association

地址 Address : 上海市黄浦区淮海中路 138 号上海广场 29 楼
29F, Shanghai Plaza, No . 138 Middle Huaihai Rd, Huangpu
District, Shanghai

微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会

联系人 Contact Person: 陈香绘

电话 Tel: 021 -62752995

邮箱 E - mail: chenxianghui@safi.org.cn